
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH 

BUDĚJOVICÍCH KONANÉHO DNE 11. 1. 2022 

 

Přítomni (bez titulů) – celkem 27 senátorek/senátorů: 

Filip Bláha, František Dolák, Petr Dvořák, Zbyněk Havelka, Rudolf Hrubý, Martin Hubálek, 

Andrea Hudáčková, Ondřej Chvojka, Jana Jersáková, Vera Kaplická Yakimova, Jan Kresan, Jan 

Lassner, Otomar Linhart, Aleš Lisner, Hynek Mazanec, Martin Moravec, Adam Novák, Martina 

Novotná, Zdeněk Pecka, Alena Prošková, Tomáš Randák, Lukáš Rokos, Jiří Sláma, Pavel 

Smetana, Lenka Šedová, Tomáš Volek, Eliška Zusková. 

 

Omluveni (bez titulů) – celkem 6 senátorek/senátorů: 

Pavel Franta, Josef Juráň, Lucie Kolářová, Věra Suchomelová, Zdeněk Šnyps, Hana Michaela 

Votruba.  

 

Nepřítomni (bez titulů) – celkem 7 senátorek/senátorů: 

Roman Bechyně, Ester Dombrovská, Lukáš Lang, Petr Nguyen, Jan Sattran, Libor Staněk, 

Tereza Svárovská. 

 

Hosté (bez titulů): 

Bohumil Jiroušek (rektor), Jiřina Valentová (kvestorka), Petr Bauman (prorektor), Ludvík 

Friebel (prorektor), Hana Šantrůčková (děkanka PřF) 

 

Senát byl po celou dobu jednání usnášeníschopný. 

 

Program: 

1. Organizační záležitosti Akademického senátu JU (dále AS JU) 

2. Statut Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích 

3. Jednací řád Akademického senátu Ekonomické fakulty 

4. Volební řád Akademického senátu Ekonomické fakulty 

5. Jednací řád Akademického senátu Pedagogické fakulty 

6. Volební řád Akademického senátu Pedagogické fakulty 

7. Informace z Rady vysokých škol 

8. Různé 

 



Ad 1) Organizační záležitosti Akademického senátu JU 

Hlasování o skrutátorech, zapisovateli a ověřovatelích zápisu: 

Skrutátoři: Z. Havelka, F. Bláha 

Zapisovatel: O. Chvojka 

Ověřovatelé zápisu: A. Hudáčková, J. Lassner 

Výsledek hlasování: pro 27  proti 0 

 

Schválení programu – výsledek hlasování: pro 27, proti 0 

 

Ad 2) Statut Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích 

Na návrh p. předsedy R. Hrubého bylo jednáno o tomto materiálu jako o celku. Ve svém 

úvodním slovu p. rektor uvedl, že příprava statutu byla složitá, bylo zapracováno mnoho změn, 

řešily se např. poplatky za studium, pravidla hospodaření, zdůrazněny byly velké výzkumné 

infrastruktury. Zapracována byla i změna názvu Zemědělské fakulty (ZF) na nový název: Fakulta 

zemědělská a technologická. Vše je v poslaných podkladech, právně bylo zkontrolováno na 

MŠMT. Finální verze je z 28. 12. 2021. 

- Z. Havelka: zmínil překlep v článku 27, odstavec 5, písm. C. Reakce R. Hrubého: bude 

opraveno. 

- P. Smetana: přednesl odůvodnění, proč došlo ke změně názvu ZF – v zemědělství nastal velký 

technologický pokrok, tomu odpovídají nové studijní programy ZF. Změna názvu přinese také 

možnost lepšího získávání grantových prostředků (rozšíření grantových možností, např. pro 

TAČR) a zatraktivní fakultu pro případné zájemce o studium. 

Usnesení 

AS JU schvaluje Statut Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích. 

Výsledek hlasování:  Pro 27   Proti 0 

 

Ad 3) Jednací řád Akademického senátu Ekonomické fakulty 

- T. Volek: ozřejmil jedinou změnu v jednacím řádu, spočívající v implementaci on-line formy 

hlasování. 

- komentář p. rektora: všechny změny prošly právním posouzením a vše je v pořádku 

Usnesení 

AS JU schvaluje Jednací řád Akademického senátu Ekonomické fakulty JU. 

Výsledek hlasování:  Pro 27   Proti 0 

 

Ad 4) Volební řád Akademického senátu Ekonomické fakulty 



- T. Volek: ozřejmil jedinou změnu v jednacím řádu, spočívající v implementaci on-line formy 

hlasování. 

Usnesení 

AS JU schvaluje Volební řád Akademického senátu Ekonomické fakulty JU. 

Výsledek hlasování:  Pro 27   Proti 0 

 

Ad 5) Jednací řád Akademického senátu Pedagogické fakulty 

- P. Dvořák: vysvětlil, že byly provedeny jen drobné úpravy, podobné jako na Ekonomické 

fakultě. 

Usnesení 

AS JU schvaluje Jednací řád Akademického senátu Pedagogické fakulty 

Výsledek hlasování:  Pro 27   Proti 0 

 

Ad 6) Volební řád Akademického senátu Pedagogické fakulty 

- P. Dvořák: vysvětlil, že byly provedeny jen drobné úpravy, podobné jako na Ekonomické 

fakultě. 

Usnesení 

AS JU schvaluje Volební řád Akademického senátu Pedagogické fakulty JU. 

Výsledek hlasování:  Pro 27   Proti 0 

 

Ad 7) Informace z Rady vysokých škol 

Informaci podal p. prorektor L. Friebel: dne 16. 12. 2021 proběhlo jednání předsednictva Rady 

VŠ. Byla provedena nominace pozic do kontrolních orgánů OP JAK, za JU byl nominován ing. 

Rozmüller. Na uvedeném jednání rovněž vystoupil předseda Rady VŠ prof. Bareš se 

stanoviskem k nové vládě. Na jednání proběhla také rozprava k vyhlášce o očkování – 

předsednictvo vyzvalo MŠMT, aby vyhodnotilo dopady uvedené vyhlášky na vysoké školy. 

Jednání reprezentativní komise: návrh na navýšení rozpočtu VŠ o 1,2 mld. Kč.  

 

Před jednáním k bodu 8 byl na návrh J. Lassnera ad hoc zařazen nový bod: 

7A) Informace ze Studentské komory JU 

J. Lassner informoval, že dne 2. 11. 2021 byla v kampusu u budovy knihovny prezentována 

akce podporující zákaz potratů (spolek Stop genocidě). Vznesl přitom za Studentskou komoru 

JU dotaz, jestli byla tato akce na pozemku JU povolena ze strany JU. 

- Vyjádření p. rektora: nebyla to akce JU a JU se od ní distancuje, byla povolána i městská 

policie. Problém je, že pozemky JU nejsou oploceny, tj. jsou chápány jako veřejné prostranství. 



- Vyjádření pí. kvestorky: ze strany organizátorů akce došlo k neoprávněnému postavení 

panelů; pí. kvestorka tam osobně byla a požádala je o opuštění kampusu, reakce organizátorů 

však byla dosti arogantní. Nyní probíhá s organizátory akce správní řízení, protože akce nebyla 

ohlášena JU jakožto majiteli pozemku. 

- R. Hrubý doplnil komentář, že bylo by potřeba ještě právně řešit, co je veřejné prostranství. 

Bylo by dobré projednat tuto záležitost s právním oddělením JU. 

 

Ad 8) Různé 

- R. Hrubý informoval, že Studentská komora bude organizovat akci „11+1“ - Solidarita s 

běloruskými studenty, kteří jsou ve své zemi perzekuováni. Studenti JU a jedna akademická 

pracovnice budou při uvedené akci foceni s portréty perzekuovaných běloruských 

studentů. 

- R. Hrubý informoval o termínech příštích zasedání AS: 15. 3., 19. 4., 24. 5., 21. 6. 2022. 

- p. rektor informoval, že JU je nyní financována rozpočtovým provizoriem, dokud nebude 

schválen státní rozpočet; je tedy otázkou, kdy bude AS JU schopen hlasovat o rozpočtu JU. 

- p. rektor informoval, že náhradou za zrušený univerzitní ples bude uskutečněno divadelní 

představení. 

- R. Hrubý informoval, že ve čtvrtek 13. 1. 2022 proběhne fórum předsedů AS českých 

vysokých škol, na něž měl by přijít i nový ministr školství p. Gazdík. O výsledcích jednání 

budou členové AS JU informováni. 

 

Zápis vyhotovil: Ondřej Chvojka 

Zápis ověřili: Andrea Hudáčková, Jan Lassner 


